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BRM.0002.54.2023 
Protokół Nr LIV/23 

z LIV sesji Rady Miejskiej w Rynie 
odbytej w dniu 22 lutego 2023 roku 

 
 
 
 
Obrady odbywały się w sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy  przy ul. Ratuszowej 2 w Rynie   
w godz.15:00 do 15:40 .  

 
W obradach uczestniczyli: 
 
-     Radni Rady Miejskiej  
-     Burmistrz MiG                          -   Jarosław Filipek      
-     Sekretarz Gminy                      -   Monika Chyła 
-     Skarbnik Gminy                       -   Agnieszka Kozłowska–Budka 
-     Prezes PGKiM                         -  Juliusz Leczycki 
-     Dyrektor RPEKiT                     -   Marta Dąbrowska 
-     Kierownik MGOPS                  -   Ewa Modzelewska 
-     Dyrektor Z S-P                        -   Renata Radziulewicz 
 

Porządek posiedzenia: 
 
 
1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Zapytanie o ewentualny wniosek w sprawie zmiany porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z sesji w dniu 25 stycznia 2023r. 
4. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych  w okresie między sesjami. 
5. Sprawozdanie Burmistrza o wykonaniu uchwał Rady i działalności w okresie między sesjami. 
6. Sprawozdanie z realizacji Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Narkomanii  za  
    2022 rok. 
7. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach  awansu   
    zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu terytorialnego za  2022r. 
8. Sprawozdania Komisji Rady Miejskiej w Rynie z działalności w 2022r. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie nadania drodze wewnętrznej położonej w Rynie nazwy ulica Różana. Druk 1 
10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Obszaru Funkcjonalnego Wielkie Jeziora Mazurskie  
     do roku 2030. Druk 2 
11. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie  posiłku albo  
      świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym   
      programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019 – 2023. Druk 3 
12. Podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania   
      nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie świadczenia pieniężnego w postaci zasiłku celowego na   
      zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim programem „Posiłek w szkole i w domu' na lata 2019   
      – 2023. Druk 4 
13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2023 – 2025 dla Miasta  
      i Gminy Ryn. Druk 5 
14. Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu. Druk 6 
15. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Miasta i Gminy Ryn. Druk 7 
16. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Ryn na 2023r. Druk 8 
17. Podjęcie  uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Giżyckiemu. Druk 9 
18. Sprawy różne, wolne wnioski i informacje.    
19. Zamknięcie posiedzenia.                          
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Ad.1 Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
 
Otwarcia posiedzenia dokonał Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej. Stwierdził prawomocność obrad, w 
których  uczestniczyło 13 radnych. Nieobecni: Pani J. Kołakowska, Pan W. Nowikowski. 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  
 
Ad.2  Zapytanie o ewentualny wniosek w sprawie zmiany porządku obrad. 
 
Pan J. Filipek – Burmistrz MiG – wniósł o rozszerzenie porządku obrad o: 
1/ Podjęcie uchwały w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Olsztynie odpowiedzi    
    na skargę Prokuratora Rejonowego w Giżycku  na uchwałę Nr XLIV/351/22 Rady Miejskiej w Rynie z dnia 31   
    maja 2022r. w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników Ochotniczych    
    Straży Pożarnych, którzy uczestniczyli w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu –   
    Druk 10 
2/ Podjęcie uchwały w sprawie wniesienia skargi na uchwałę Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w   
    Olsztynie – Druk 11 
 
1/ Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej  - poddał pod głosowanie wniosek o rozszerzenie porządku obrad 
o podjęcie uchwały w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Olsztynie odpowiedzi    
na skargę Prokuratora Rejonowego w Giżycku  na uchwałę Nr XLIV/351/22 Rady Miejskiej w Rynie z dnia 31   
maja 2022r. w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników Ochotniczych    
Straży Pożarnych, którzy uczestniczyli w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu –   
Druk 10 ( po pkt 17)  
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania wniosek został przyjęty jednogłośnie. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia Fitza, 
Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz 
Nieckarz, Marta Agnieszka Owczarek, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
NIEOBECNI (2) 
Jolanta Danuta Kołakowska, Władysław Nowikowski 
 
2/ Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej  - poddał pod głosowanie wniosek o rozszerzenie porządku obrad 
o podjęcie uchwały w wniesienia skargi na uchwałę Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie – Druk 
11 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania wniosek został przyjęty jednogłośnie. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia Fitza, 
Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz 
Nieckarz, Marta Agnieszka Owczarek, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
NIEOBECNI (2) 
Jolanta Danuta Kołakowska, Władysław Nowikowski 
 
Ad.3 Przyjęcie protokołu z sesji w dniu 25 stycznia 2023r. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – poddał pod głosowanie protokół z poprzedniej sesji.  
W wyniku przeprowadzonego głosowania protokół został przyjęty jednogłośnie. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
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Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia Fitza, 
Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz 
Nieckarz, Marta Agnieszka Owczarek, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
NIEOBECNI (2) 
Jolanta Danuta Kołakowska, Władysław Nowikowski 
 
Ad.4  Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych  w okresie między   
         sesjami. 

Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej-  wpłynęła uchwała RIO i wpłynęła skarga prokuratora, jeśli 
pozwolicie, to już omówimy te punkty, bo to będzie przedmiotem właśnie dodatkowych tych dwóch punktów, które 
zgłosił Pan Burmistrz to już później powiemy o tym dokładnie. Wpłynęło też pismo z Komendy Powiatowej Policji w 
Giżycku dotyczące, pismo wpłynęło do Pana Burmistrza i do nas do Rady. Pismo dotyczy wsparcia funduszu Policji 
w kwocie 3000 zł z przeznaczeniem na zakup psa specjalistycznego do wyszukiwania zapachu narkotyków. 
Takiego psa u nas powiecie nie ma z tego, co się orientowałem policjanci korzystają tutaj z najbliższej jednostki 
straży granicznej. Stamtąd przyjeżdża pies, no myślę, że suma trzech tysięcy, to nie jest jakaś suma powalająca 
budżet naszej gminy. Natomiast, no były takie okresy kiedy były takie nasilone problemy z narkomanią na terenie 
naszej gminy, zresztą też na terenie gminy, też nie jest żadną tajemnicą, że byli zatrzymywani nasi mieszkańcy, 
jeśli chodziło o posiadanie, czy tam handlowanie narkotykami. Więc taki pies nawet gdyby, ktoś prewencyjnie 
przeszedł się nad naszym molo, czy tutaj pod tą budkę na przystani, więc pewnie jakiś skutek byłby tego, ale to, to 
tak na późniejsze rozważania, czy będziemy za, czy nie. 
 
Ad.5  Sprawozdanie Burmistrza o wykonaniu uchwał Rady i działalności w okresie między sesjami. 
         - sprawozdanie stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokółu. 
          
Pan J .Filipek – Burmistrz MiG - jeżeli chodzi o uchwały, tradycyjnie państwo macie na tabletach, jeżeli chodzi o 
działalność, więc tak, myślę, że to jest bardzo ważne 30 stycznia odwiedziły nas dzieci w ramach zajęć w RPEKiT-
cie. Obejrzały sobie urząd, zapoznały się z pracą urzędu, żeby wiedziały, gdzie mają przyjść. Największą furorę, to 
chyba zrobiła ta sala na której siedzimy, gdzie mogły się zobaczyć tutaj na ekranie także myślę, że, że były bardzo, 
bardzo zadowolone z tej wizyty. Przynajmniej do mnie takie wieści doszły. 14 lutego odbył się koncert 
walentynkowy w RPEKiT-cie, no też super wydarzenie, zachęcam do udziału.16 lutego odbyło się uroczyste 
przekazanie obowiązków dowódcy 12 Batalionu Remontowego imieniem Ziemi Ryńskiej. Dotychczasowy dowódca, 
on tu bodajże był 5 lat, no już skończył swoją kadencję, został przeniesiony na inne stanowisko i w tej chwili będzie 
zmiana dowódcy. W dniu 17 lutego odbyło się spotkanie w ZUOK Spytkowo, no tam nam pan prezes przedstawił, 
co nas tak de facto czeka w czasie w związku ze zmianą przepisów a propos odbioru odpadów więc, no nie będzie, 
nie będzie to ciekawe na pewno, na pewno kosztowne, jeżeli nie zmienią się uchwały, ustawy, to będzie nas 
niestety to z czasem wszystko drogo kosztowało. 20 lutego byłem w Warszawie w sprawie naszej stacji paliw. 
Uważam, że trochę to wszystko zbyt wolno się toczy, dlatego pojechałem tam, żeby omówić wszystkie sprawy 
związane z tą stacją. Myślę, że się udało, mam nadzieję, że to się przyśpieszy,  ta stacja powstanie. 1 lutego, czyli 
wczoraj bodajże, przedwczoraj, wczoraj, wczoraj mieliśmy taką fajną uroczystość dwie pary obchodziły 50-lecie 
zawarcia związku małżeńskiego. Mieliśmy cyklicznie pojedyncze osoby, ale wczoraj były dwie pary. Cieszę się 
bardzo mówię o tym też dlatego, żeby zachęcić inne osoby, które obchodzą to, ten jubileusz 50-lecia zawarcia 
związku małżeńskiego, żeby zechciały złożyć one lub  ich rodziny wniosek o takie odznaczenie i zostały  te osoby 
odznaczone medalem przez Prezydenta, który miałem przyjemność wręczyć. 
 
Ad.6  Sprawozdanie z realizacji Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i   
          Narkomanii  za 2022 rok – stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokółu 
 
Pani E. Kowalewska – pracownik Urzędu MiG - to ja tak w skrócie, bo sprawozdanie jest dosyć, dosyć obszerne, 
ale zostało wysłane państwu. W ramach działań takich profilaktycznych, no to głównie dofinansowaliśmy zajęcia 
sportowe i rekreacyjne dla dzieci i młodzieży, i łączny koszt tych dofinansowań 22 roku to 36 689 zł i 49 gr. 
Wspomagaliśmy także działalność stowarzyszeń w ramach otwartego konkursu ofert na realizację zadań 
publicznych w zakresie rozwiązywania problemów alkoholowych i przeciwdziałania narkomanii i w ramach tego 
otwartego konkursu dla stowarzyszeń przekazaliśmy kwotę 43 500 zł, no i były to głównie zajęcia sportowe 
organizowane przez Stowarzyszenie Ludowy Uczniowski Klub Sportowy " Ołów" Ryn i Stowarzyszenie Sportowe i 
Rekreacyjne, a także Ryńskie Stowarzyszenie Integracji Przyjaciół Osób Niepełnosprawnych jak, co roku dostało 
dotacje na organizację Integracyjnego Przeglądu Pieśni Żeglarskich Osób Niepełnosprawnych. No i standardowo 
osoby uzależnione oraz współuzależnione mogą w każdą środę korzystać z pomocy terapeuty uzależnień tutaj u 
nas w urzędzie, w godzinach 16:00 - 19:00. I jeszcze dodam, że w 22 roku opłaty, które wpłynęły za korzystanie z 
zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych z punktów znajdujących się na terenie naszej Gminy to 201 301 zł i 
26 gr. Są to pieniądze, które wpłynęły z 42 punktów sprzedaży napojów alkoholowych, w tym jest 17 punktów 
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posiadających zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych poza miejscem sprzedaży, czyli sklepy i 25 
punktów, które posiadają zezwolenie na sprzedaż napojów alkoholowych w miejscu sprzedaży, czyli lokale 
gastronomiczne. Łączne wykorzystanie budżetu w zakresie profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych 
oraz przeciwdziałania narkomanii w 22 roku, to 133 716 zł i 87 gr. 
 
Ad.7  Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach  awansu   
         zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu terytorialnego za  2022r. 
         - stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokółu 
 
Nie wniesiono uwag do sprawozdania. 
 
Ad.8  Sprawozdania Komisji Rady Miejskiej w Rynie z działalności w 2022r. 
          - stanowią załączniki od nr 5 do nr 9 do niniejszego protokółu 
 
 
Ad.9. Podjęcie uchwały w sprawie nadania drodze wewnętrznej położonej w Rynie nazwy ulica Różana.   
         Druk 1 
 
Pan J .Filipek – Burmistrz MiG - powstanie mam nadzieję takie nowe osiedle, bo tam już kilka działek zostało 
sprzedanych, to jest w kierunku Sterławek od ulicy Nowickiego. Naprzeciwko praktycznie ostatniego domu po lewej 
stronie jest taka droga wjazdowa, tam stoi wieża, wieża, którejś tam telefonii chyba komórkowe i ta ulica akurat, ta 
ulica, ta droga, która teraz tam jest, chcielibyśmy jej nadać już nazwę ponieważ tam pewnie zaraz za chwilę się 
zaczną, czy może nie wnioski ,bo tam jest plan zagospodarowania przestrzennego, ale może zacząć się coś 
budować. Przyjęliśmy taką, to znaczy ja chciałbym, żeby tak by wyglądało, żebyśmy to punktowo odnosili się do 
konkretnych, konkretnych jakich sytuacji, czy, czy, czy rzeczy, no powiedzmy, że kolejne ulice, które tam powstaną, 
to będą też związane z kwiatami, żeby było łatwiej zidentyfikować na mapie, żeby nie było, to tak rozrzucone, więc 
no pomysł jest taki, żeby tak, tak punktowo nazywać te ulice, żeby no nie wiem, jak toś powie kiedyś Fiołkowa, to 
będzie wiedział, w której części trzeba szukać. Dlatego propozycja ulicy Różanej. 
 
Pani B. Bojarska –Przewodnicząca Komisji i Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i Turystyki - 
poinformowała, że opinia komisji jest pozytywna. 
 

Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej -  poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie nadania drodze 
wewnętrznej położonej w Rynie nazwy ulica Różana.  Druk 1 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
Uchwała Nr LIV/417/23 stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia Fitza, 
Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz 
Nieckarz, Marta Agnieszka Owczarek, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
NIEOBECNI (2) 
Jolanta Danuta Kołakowska, Władysław Nowikowski 
 
Ad.10  Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Obszaru Funkcjonalnego Wielkie Jeziora   
           Mazurskie  do roku 2030. Druk 2 
 
Pan J .Filipek – Burmistrz MiG - jesteśmy członkiem Stowarzyszenia Wielkie Jeziora Mazurskie, to zostało już 
przyjęte przez stowarzyszenie niemniej, jednak prośba stowarzyszenia, żeby każdy z członków przyjął to na swoich 
sesjach, będzie po prostu łatwiej dyskutować, rozmawiać na temat ewentualnie pozyskiwanych pieniędzy. Wiem, 
że jutro to robi bodajże Starostwo Powiatowe w Giżycku.. 
 
Pani B. Bojarska –Przewodnicząca Komisji i Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i Turystyki - 
poinformowała, że opinia komisji jest pozytywna. 
 

Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej -  poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przyjęcia 
Strategii Rozwoju Obszaru Funkcjonalnego Wielkie Jeziora Mazurskie  do roku 2030. Druk 2 
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W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
Uchwała Nr LIV/418/23 stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia Fitza, 
Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz 
Nieckarz, Marta Agnieszka Owczarek, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
NIEOBECNI (2) 
Jolanta Danuta Kołakowska, Władysław Nowikowski 
 
Ad.11 Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie     
           posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych   
           wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019 – 2023. Druk 3 
 
Pani E. Modzelewska – Kierownik MGOPS - zmiana dotyczy tego, że od 1 stycznia 2023 roku, zupełnie 
niespodziewanie, zmieniło się kryterium w ramach, którego realizujemy program Posiłek w Szkole i w Domu. 
Dotychczas, do końca roku ubiegłego, było to 150% kryterium dochodowego określonego w ustawie o pomocy 
społecznej, natomiast od 1 stycznia jest to kwota 200%, dlatego też musimy tą uchwałę zmienić, ponieważ w 
poprzedniej uchwale, o brzmieniu zupełnie takim samym, było te 150% określone i jest to na korzyść osób, które, 
no będzie więcej osób mogło korzystać, bo te osoby będą miały po prostu większą możliwość z tym kryterium 
200% niż 150. To dotyczy zarówno tej pierwszej uchwały, jak i drugiej, to moje wyjaśnienie, bo ta zasada, zasady 
zwrotu wydatków i ta druga, która mówi o podwyższenie kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania 
nieodpłatnej pomocy w zakresie dożywiania, to dotyczą tego samego zapisu tej samej uchwały Rady Ministrów, 
która podwyżka to kryterium do 200%. 
 
Pani J. Kryńska - Cieśla – Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa Publicznego, Spraw Socjalnych i Zdrowia - 
poinformowała, że opinia komisji jest pozytywna. 
 

Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej -  poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przyjęcia 
określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci 
produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na 
lata 2019 – 2023. Druk 3 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
Uchwała Nr LIV/419/23 stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia Fitza, 
Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz 
Nieckarz, Marta Agnieszka Owczarek, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
NIEOBECNI (2) 
Jolanta Danuta Kołakowska, Władysław Nowikowski 
 
Ad.12  Podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania   
           nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie świadczenia pieniężnego w postaci zasiłku   
           celowego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim programem „Posiłek w   
           szkole i w domu' na lata 2019 – 2023. Druk 4 
 
 
Pani J. Kryńska - Cieśla – Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa Publicznego, Spraw Socjalnych i Zdrowia - 
poinformowała, że opinia komisji jest pozytywna. 
 

Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej -  poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  podwyższenia 
kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie 
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świadczenia pieniężnego w postaci zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim 
programem „Posiłek w szkole i w domu' na lata 2019 – 2023. Druk 4 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
Uchwała Nr LIV/420/23 stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia Fitza, 
Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz 
Nieckarz, Marta Agnieszka Owczarek, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
NIEOBECNI (2) 
Jolanta Danuta Kołakowska, Władysław Nowikowski 
 
 
Ad.13  Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2023 – 2025   
           dla Miasta  i Gminy Ryn. Druk 5 
 
Pani E. Modzelewska – Kierownik MGOPS -  ta uchwała podyktowana jest zapisem ustawy z dnia 9 czerwca 2011 
roku o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej. Na mocy tego artykułu, który tutaj jest uwzględniony 179, 
ustęp 2, Gmina ma obowiązek przyjąć taki program i realizować go jeszcze na dodatek, także przyjmujemy ten 
program ponieważ poprzedni program był do końca roku ubiegłego i na ten okres kolejny, te lata, to są chyba, 
zdaje się, na 3 lata, to jest też obligatoryjnie zgodnie z ustawą, ustawa nakazuje na te 3 lata przyjąć ten program. 
Ja mówię, sama misja, wizja tego programu nie zmieniła się bo, no bo wiadomo, że jeżeli przyjmujemy program 
wspierania rodziny, to celem jej głównym, tego programu będzie tworzenie warunków umożliwiających 
realizowanie wspólnego systemu na rzecz wzmocnienia rodziny oraz opieki nad dzieckiem i rodziną. To jest 
główne nasze zadanie. Ja myślę, że tutaj nie trzeba nic wyjaśniać, bo wszyscy, wszystkim nam zależy na tym, 
żeby ten system był jak najbardziej przede wszystkim, no efektywny, tak, żebyśmy tak działali, żeby dzieci z 
naszych rodzin nie ubywały w sensie, żeby nie trzeba ich było oddawać do pieczy zastępczej i mówię w ramach 
tego zadania z naszej strony, bo tam jest jeszcze też duża współpraca partnerów, jak szkoła, jak ryńskie centrum, 
nie wiem, RPEKiT też i również inne poszczególne placówki, jednostki z którymi współdziałamy, policja i również 
giżyckie PCPR, Sąd Rejonowy Wydział Spraw Rodziny i Nieletnich, także tutaj te działania, które wykonujemy po 
prostu one się wiążą z jednym celem, żeby poprawić możliwości bytowe, umiejętności wychowawcze rodziców. Z 
naszej strony jest to głównie praca socjalna i praca asystenta rodziny. 
 
Pani J. Kryńska - Cieśla – Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa Publicznego, Spraw Socjalnych i Zdrowia - 
poinformowała, że opinia komisji jest pozytywna. 
 

Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej -  poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2023 – 2025 dla Miasta  i Gminy Ryn. Druk 5 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
Uchwała Nr LIV/421/23 stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia Fitza, 
Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz 
Nieckarz, Marta Agnieszka Owczarek, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
NIEOBECNI (2) 
Jolanta Danuta Kołakowska, Władysław Nowikowski 
 
Ad.14. Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu. Druk 6 
 
Pani M. Chyła – Sekretarz Gminy – ten projekt wynika właśnie za zmian, które zostały zawarte w prawie 
oświatowym, został tam uproszczony wzór na podstawie, którego oblicza się ten zwrot należny rodzicom. Zostało 
usunięty wartość średniego spalania danego pojazdu, liczy się teraz tylko odległość i właśnie stawkę za 1 km 
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przebiegu, przy czym stawka ta nie może być mniejsza niż stawka określona w rozporządzeniu Ministra 
Infrastruktury w sprawie warunków ustalania oraz sposobu dokonywania zwrotu kosztów używania do celów 
służbowych samochodów osobowych, motocykli i motorowerów niebędących własnością pracodawcy. 
Rozporządzenie to weszło w życie 17 stycznia bieżącego roku, w związku z tym ta zmiana. 
 
Pani B. Bojarska –Przewodnicząca Komisji i Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i Turystyki - 
poinformowała, że opinia komisji jest pozytywna. 
 

Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej -  poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie określenia 
stawki za 1 km przebiegu pojazdu. Druk 6 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
Uchwała Nr LIV/422/23 stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia Fitza, 
Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz 
Nieckarz, Marta Agnieszka Owczarek, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
NIEOBECNI (2) 
Jolanta Danuta Kołakowska, Władysław Nowikowski 
 
 
Ad.15  Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Miasta i Gminy Ryn. Druk 7 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej -  w 2021 roku zgodnie z ustawą wprowadzoną przez rząd mieliśmy 
możliwość podniesienia uposażenia Burmistrza, jak też zostało podniesione, podniesiona wysokość diet radnych. 
My, podnieśliśmy wtedy też uposażenie Pana Burmistrza, ale tak bardzo delikatnie, bardzo skromnie. W związku z 
czym teraz powstał taki dysonans, że nasz Burmistrz wespół z Wójtem malutkiej Gminy Kruklanki posiadają 
najniższe uposażenie tu w całej okolicy. Wzrost miałby być w wysokości 1000 zł uposażenie zasadnicze, 500 zł 
dodatek funkcyjny. No, konsekwencją tych dwóch jest to, że wzrasta również dodatek specjalny o 450 zł, czyli 
łącznie jest to 1950 zł brutto, co stanowi niecałe 13% wzrostu wynagrodzenia w stosunku do tego co było do tej 
pory. 
 
Pani B. Bojarska –Przewodnicząca Komisji i Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i Turystyki - 
poinformowała, że opinia komisji jest pozytywna. 
 

Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej -  poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie ustalenia 
wynagrodzenia Burmistrza Miasta i Gminy Ryn. Druk 7 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została przyjęta większością głosów. 
Uchwała Nr LIV/423/23 stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (10) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Elza Natalia Fitza, Małgorzata Jabłońska, 
Krzysztof Zdzisław Jarosz, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Marta Agnieszka Owczarek, Andrzej 
Zacharczyk 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 
Krzysztof Cybul, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, Roman Piotr Szewczyk 
NIEOBECNI (2) 
Jolanta Danuta Kołakowska, Władysław Nowikowski 
 
Ad.16  Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Ryn na 2023r. Druk 8 
 
Pani A. Kozłowska – Budka – Skarbnik Gminy - Jeśli chodzi o zmiany budżetu to, to wyglądają następująco: 
zgodnie z załącznikiem nr 1 plan dochodów zwiększono kwotę 120 000, w dwóch działach, w 2 działach się,  jeśli 
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chodzi o załącznik nr 2 plan wydatków również zwiększono o kwotę 120 000 w 5 działach. Do głównych zmian 
należą w dziale - działalność usługowa, zwiększono plan wydatków, przepraszam w dziale - oświata i wychowanie, 
zwiększono plan wydatków majątkowych o kwotę 50 000 zł, jest to zadanie inwestycyjne pod nazwą Rewitalizacja 
terenu przy Zespole Szkolno-Przedszkolnym w Rynie oraz druga inwestycja w dziale - gospodarka komunalna i 
ochrona środowiska, zwiększono plan wydatków o kwotę 70 000 i jest to zadanie pod nazwą- monitoring czterech 
przepompowni ścieków na terenie miasta, pozostałe zmiany dotyczą przesunięć między paragrafami, plan po 
zmianach wynosi, dochody wynoszą 41 528 462 zł 71 gr, wydatki kształtują się na poziomie 51 267 870 zł 86 gr, 
deficyt został bez zmian, czyli kwota 9 739 408 zł 15 gr.   
 
Pani B. Bojarska –Przewodnicząca Komisji i Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i Turystyki - 
poinformowała, że opinia komisji jest pozytywna. 
 

Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej -  poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian budżetu 

Gminy Ryn na 2023r. Druk 8 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
Uchwała Nr LIV/424/23 stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia Fitza, 
Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz 
Nieckarz, Marta Agnieszka Owczarek, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
NIEOBECNI (2) 
Jolanta Danuta Kołakowska, Władysław Nowikowski 
 
Ad.17  Podjęcie  uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Giżyckiemu. Druk 9 
 
Pan J .Filipek – Burmistrz MiG - o jest z droga, która prowadzi od Knisu, miejscowości Knis, w stronę Kętrzyna do 
granic naszego, naszej Gminy. To jest wspomożenie, tak jak miało to miejsce do tej pory, po prostu, no musimy 
sukcesywnie razem z powiatem naprawiać, reperować te drogi, żeby, żebyśmy jeździli normalnie. No nie 
wymagamy nic wielkiego, żeby te drogi były w miarę normalne. Dlatego, to jest jak, widzicie państwo w tej uchwale, 
to nie jesteśmy jedyni każda gmina, każda gmina w powiecie w jakiś sposób wspomaga, wspomagała i pewnie 
wspomagać będzie powiat, bo w przeciwnym razie po prostu nic u nas nie będzie zrobione. Dlatego, no uważam, 
że, że warto, żeby te drogi pomału sukcesywnie remontować. 
 
Pani B. Bojarska –Przewodnicząca Komisji i Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i Turystyki - 
poinformowała, że opinia komisji jest pozytywna. 
 

Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej -  poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej Powiatowi Giżyckiemu. Druk 9 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została przyjęta większością głosów. 
Uchwała Nr LIV/425/23 stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (12) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia Fitza, 
Krzysztof Zdzisław Jarosz, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Marta 
Agnieszka Owczarek, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Małgorzata Jabłońska 
NIEOBECNI (2) 
Jolanta Danuta Kołakowska, Władysław Nowikowski 
 
Ad.18  Podjęcie uchwały w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Olsztynie 
odpowiedzi  na skargę Prokuratora Rejonowego w Giżycku  na uchwałę Nr XLIV/351/22 Rady Miejskiej w 
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Rynie z dnia 31maja 2022r. w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków 
ratowników Ochotniczych Straży Pożarnych, którzy uczestniczyli w działaniu ratowniczym, akcji 
ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu – Druk 10 
 
Pani A. Skolimowska – Radca Prawny - jeżeli chodzi o skargę prokurator złożył tą skargę właściwie na każdą 
uchwałę, w każdej gminie. W różnych wersjach jest ona składana, w naszym przypadku było wskazanie, że mamy 
źle wskazaną, skazany moment liczenia ekwiwalentu. Natomiast nie, nie mogliśmy tego w taki sposób uregulować 
z tego względu, że nie możemy przepisywać ustawy. Zdaniem prokuratora powinniśmy wskazać, że od momentu 
zgłoszenia wyjazdu i tutaj też chciałbym zaznaczyć, że nie każde OSP zgłasza każdy wyjazd  przypadku szkoleń i 
ćwiczeń. Oczywiście w przypadku akcji ratowniczych tutaj, jak najbardziej są one zgłoszone zarówno wyjazd jak i 
następnie powrót, i w tym przypadku zasadniczo nie powinno to, to, to być problemem. Natomiast w przypadku 
ćwiczeń i szkoleń tutaj należy zwrócić uwagę, że orzecznictwo jest takie, że nie możemy ograniczać się wyłącznie 
do wyjazdowych szkoleń i ćwiczeń, więc w momencie kiedy w szkole nie jest organizowany przez daną jednostkę 
macierzystą, tak ją nazwijmy, no to nie wiadomo od którego momentu ten ekwiwalent naliczać. W związku z tym 
złożyliśmy, będziemy składali odpowiedź na skargę w takiej wersji w jakiej została państwu przedstawiona. Byliśmy 
do tego zobowiązani, tutaj prawo o postępowaniu przed sądami administracyjnymi wskazuje, że w przeciągu 30 dni 
mamy obowiązek złożyć taką odpowiedź na skargę i przekazać z aktami. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej -  należy tylko dodać, że to jest taka gra słów, bo rozpoczęta 
godzina udziału w działaniach, czy rozpoczęta godzina od zgłoszenia wyjazdu. Dla nas jest to praktycznie tożsame 
dla pana prokuratora, czy to w tym wypadku chyba dla pani prokurator, było to dość istotne naruszenie przepisów 
prawa. Jeśli chodzi o stan wypłaty ekwiwalentu dla strażaków nie miało to żadnego wpływu i znaczenia, także tak 
to działało jak, jak działa do tej pory. 
 
 
Pani B. Bojarska –Przewodnicząca Komisji i Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i Turystyki - 
poinformowała, że opinia komisji jest pozytywna. 
 

Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej -  poddał pod głosowanie projekt uchwały w przekazania do 
Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Olsztynie odpowiedzi  na skargę Prokuratora Rejonowego w Giżycku  
na uchwałę Nr XLIV/351/22 Rady Miejskiej w Rynie z dnia 31maja 2022r. w sprawie ustalenia wysokości 
ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników Ochotniczych Straży Pożarnych, którzy uczestniczyli w 
działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu – Druk 10 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
Uchwała Nr LIV/426/23 stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokółu. 

 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia Fitza, 
Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz 
Nieckarz, Marta Agnieszka Owczarek, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
NIEOBECNI (2) 
Jolanta Danuta Kołakowska, Władysław Nowikowski 
 
Ad.19  Podjęcie uchwały w sprawie wniesienia skargi na uchwałę Kolegium Regionalnej Izby  
           Obrachunkowej w Olsztynie – Druk 11 
 
Pani A. Skolimowska – Radca Prawny - Regionalna Izba Obrachunkowa zarzuciła nam, w tym przypadku, że nie 
mamy odpowiednio dookreślonego przedmiotu i podmiotu tej ustawy. Regionalna Izba Obrachunkowa powołując 
się zresztą na przepis, który już nie obowiązuje wskazała, że jest tam wskazane, że dziecko, a więc mówię o tym, 
że przepis ten ma charakter zamknięty i musimy ten przepis zastosować w takiej formie w jakiej jest to wskazane w 
ustawie. Natomiast ten przepis na który się powołuje RIO obowiązywał w 2013 roku, na chwilę obecną tego słowa 
"każde dziecko" w tej ustawie nie ma. W związku z tym przepis ma charakter otwarty i mamy wskazane, że to rada 
gminy ustala w jaki sposób będzie naliczona, rozliczona i ustalana dotacja w związku z tym, to po stronie rady 
gminy leży obowiązek ustalenia tych konkretnych zadań. W związku z tym, że tak naprawdę, to co zostało 
wskazane w uzasadnieniu nie dotyczy naszej uchwały zdecydowaliśmy się na złożenie skargi do Wojewódzkiego 
Sądu Administracyjnego. 
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Pani B. Bojarska –Przewodnicząca Komisji i Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i Turystyki - 
poinformowała, że opinia komisji jest pozytywna. 
 

Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej -  poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wniesienia 
skargi na uchwałę Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie – Druk 11 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została przyjęta większością głosu. 
Uchwała Nr LIV/427/23 stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (12) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Elza Natalia Fitza, Małgorzata Jabłońska, 
Krzysztof Zdzisław Jarosz, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Marta 
Agnieszka Owczarek, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Krzysztof Cybul 
NIEOBECNI (2) 
Jolanta Danuta Kołakowska, Władysław Nowikowski 
 
 
Ad.20  Sprawy różne, wolne wnioski i informacje.    
 
Pani J. Kryńska – Cieśla – ja się chciałam zapytać, jak wygląda funkcjonowanie żłobka, od kiedy zaczyna się, bo 
tam widzę wszystko jest wyremontowane, gotowe, ale tam na razie jeszcze się nic nie dzieje, także kiedy, kiedy, 
kiedy startuje. 
 
Pan J .Filipek – Burmistrz MiG - to znaczy się dzieje, tylko na razie nie widać jeszcze, ale najprawdopodobniej 
ruszy od marca. Nie wiem, czy to się uda pierwszego, ale wiem, że pani, która dzierżawi ten żłobek prowadzi już 
nabór. Jest trochę tych dzieci chętnych, natomiast jeszcze musimy poczekać, bo nie mamy pozwolenia na 
użytkowanie, dlatego nie ma takiego ciśnienia, jeszcze chwilę do końca lutego pan inspektor ma czas na 
wypowiedzenie się, zobaczymy. Wygląda na to, bo dzisiaj mam taką informacje, że już decyzja pozytywna jest 
pisana więc myślę, że na dniach do nas trafi, ale myślę, że od marca. Nie rozmawiałem, ostatnio rozmawiałem z 
panią chyba z półtora, dwa tygodnie temu, to nie wiem, jak i ile osób w tej chwili jest już chętnego tego klubu 
malucha. Ale on już ruszy niebawem. 
 
Pani E. Fitza - ja mam pytanie odnośnie naszych ogrodów działkowych, jak tam inwestycja przebiega i czy coś 
wiemy na ten temat. 
 
Pan J .Filipek – Burmistrz MiG - to znaczy tak, nasza już dawno się zakończyła, bo my o ile dobrze pamiętam, to w 
granicach września żeśmy, mogę się mylić co do miesięcy, ale parę miesięcy wstecz już, żeśmy swoje prace 
zakończyli i , i rozliczyli. Natomiast ogrody działkowe prowadzę teraz swoje jakieś inwestycje i tutaj nie chciałbym 
się wypowiadać. Rozmawiałem dzisiaj z prezesem ogrodów działkowych,  jesteśmy umówieni na takie spotkanie 
więc porozmawiamy sobie, jak to wygląda, ale nasze inwestycje praktycznie zostały zakończone. Oczywiście wody 
jeszcze nie ma, bo, no tamte przepompownie, jeszcze monitoring musimy zrobić, dzisiaj te pieniądze, które są  
przesunięte, co nie przeszkadza, żeby już puścić tą wodę, ale ogrody działkowe, czyli mieszkańcy tych ogrodów 
działkowych nie są jeszcze gotowi. Nie wszyscy podłączyli, większość bym powiedział, tak większość nie 
podłączyła jeszcze tej wody do swoich domków. Pan prezes ma, już żeśmy rozmawiali, ma sprawdzać, czy, bo 
nam zależy, mi oczywiście osobiście na tym, żeby przede wszystkim ta kanalizacja była prawidłowo podłączona 
więc, jak będzie prawidłowo podłączona kanalizacja, no to już pomalutku będzie, będzie to pewnie działało. 
 
Pani E. Fitza - rozumiem, że te osoby, które się podłączą, to będą mogły korzystać tak, jak w poprzednich latach ,w 
tym sezonie już.  
 
Pan J .Filipek – Burmistrz MiG -  myślę, że tak, tam jeszcze Pan Prezes może się wypowie dokładnie, ale no takie 
są założenia, że ten sezon już powinien, powinno to wszystko działać. Tam jeszcze jest trochę po stronie ogrodów, 
bo tam jeszcze były kwestie podłączeń, bo my niestety, póki będziemy mieli swoje podłączenie prądu musimy 
korzystać z podłączenia prądu ogrodów działkowych, chodzi o przepompowni te główne. Oczywiście Pan Prezes 
później złoży wnioski, będzie prąd nasz, że tak powiem. Natomiast na tą chwilę oni, oni rozkopali wszystko, oni, 
tam nie ma, nie ma jeszcze wszędzie prądu, więc, ale może Pan Prezes parę słów. 
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Pan J. Leczycki – Prezes PGKiM - eśli chodzi o ten moment, to jakby przygotowując się do uruchomienia dostaw 
wody i dostaw ścieków i odbioru ścieków, przyjmowane są przez nas wnioski o zawarcie umowy, natomiast to tylko 
po to, żeby przygotować się do tego momentu, żeby wszyscy nie chodzili biegali na w jednym terminie. Natomiast 
tak, główne sieci i jakby przepompownię są wykonane. Ten etap, jak Pan Burmistrz zauważył, można powiedzieć 
jest zamknięty, ale w części takiej właśnie, co leżało po stronie Gminy. Natomiast na chwilę obecną, co prawda 
chyba, chyba mówię, bo to się może zmieniło, prąd był doprowadzony do przepompowni, ale nawet nie 
dostarczone jeszcze protokoły elektryczne, czyli za bardzo, to nie może być uruchamiane i cały czas, jakby na 
bieżąco te sprawy elektryczne i chyba też nie są zakończone. Dopóki, to nie będzie jakby protokólarnie przekazane 
dla nas, tutaj ma być takie spotkanie niedługo i z wykonawcą, i zarządem ogrodów działkowych, musimy się 
wszystko, wszyscy razem tam spotkać, no to jakby te przepompowni nie mogą być czynne. Do tego musimy, żeby 
uruchomić każdemu z państwa musimy, jakby zamknąć sprawę sieci. Niestety tak, jak Pan Burmistrz zauważył 
duża część ogrodów nie jest podłączona do sieci kanalizacyjnej, o wodzie to nie wiem, mnie bardziej tu kanalizacja 
interesują z tego względu, że kanalizacja jest mocno zapiaszczona. Na tym etapie nie może być odebrana przez 
nas i nie może być używana. We wstępnych rozmowach z zarządem uzgodniliśmy, za to czyszczenie kanalizacji 
zapłaci zarząd ogrodów, no jeszcze jakie takie zlecenie nie przyszło do nas, natomiast czyszczenie na tym etapie 
to też  mija się trochę z celem, bo cały czas te kopareczki tam pracują i łopaty pracują, co chwila ktoś się włącza. 
W zeszłym tygodniu, taki, była, zarząd ogrodów podał, że jest włączony 70 działek tylko, a ogólnie jest 250. Jeśli te 
prace będą dłużej trwały, no to będzie kłopot z uruchomieniem do lata. Nie możemy w związku z tymi pracami, 
które są cały czas to trwają, nie możemy też sprawdzić  kanalizacji pod względem szczelności, to z tego względu i 
później ją uruchomić z tego względu, że cały czas do przepompowni i w kanalizacji stoi woda, czyli gdzieś są 
nieszczelności, które przed używaniem też muszą być usunięte. Także my byśmy byli gotowi, jako PGKiM, ale 
możemy zacząć pracę w  sieciach, gdy będzie wszystko zasadzie zrobione. Także niektórzy, co się pośpieszyli, no 
mogę mieć pretensje później, ale to bardziej do, do kolegów i do koleżanek z działek, no także, tak to wygląda na 
dziś. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej -  Szanowni państwo, chciałem tylko powiedzieć rzecz w taką, że za 
chwilę mija rok od agresji na Ukrainę. Wydaje się, że ta wojna jest daleko od nas i, i nie za bardzo nas nie dotyczy, 
ale pewnie jak tutaj jesteśmy każdego z nas w jakiś sposób, to dotknęło wielki ból narodu ukraińskiego i myślę 
jeszcze większa nadzieja, że ta wojna dla nich skończy się tak, jak sobie tego wszyscy życzymy, bo no nie ma co 
ukrywać po, po ostatnich wystąpieniach Prezydenta Rosji i  tych nastrojach, jakie tam są budowane, no też od 
wyniku tej wojny zależy przyszłość naszych dzieci naszych, wnuków więc myślę, że każde wsparcie w tamtą stronę 
z naszej strony jest jeszcze nadal bardzo pożądane. 
 
Ad.21  Zamknięcie posiedzenia.        
                   
W związku z wyczerpaniem porządku obrad LIV sesję  Rady Miejskiej w Rynie Przewodniczący Rady zamknął 
obrady. 
 

Protokółowała:                                                                                    Przewodniczący Rady Miejskiej w Rynie  

Bożena Dybała                                                                                                        Juliusz Brant 

 

 

 


